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Μετοχές 
Οι λέξεις που γίνονται από ρήματα και τελειώνουν σε –όντας ή –ώντας είναι 

μετοχές. Η κατάληξη –οντας γράφεται με όμικρον, όταν το –ο- δεν τονίζεται και με 

ωμέγα όταν τονίζεται. Π.χ. τρέχοντας, κρατώντας. 

Ομώνυμες λέξεις 
Ομώνυμες λέγονται οι λέξεις που έχουν την ίδια προφορά, αλλά διαφορετική 

σημασία και ορθογραφία. Π.χ. μετρώ (τα χρήματα), Μετρό (ο υπόγειος 

σιδηρόδρομος) 

Ασκήσεις 

1.  Σχηματίζω μετοχές από τα παρακάτω ρήματα: 

περπατώ …………………… βγαίνω …………………… 

ανεβαίνω …………………… χρησιμοποιώ …………………… 

φτιάχνω …………………… μετρώ …………………… 

μετακινώ …………………… μεταφέρω …………………… 

συντομεύω ………………….. λειτουργώ …………………… 

βρίσκω …………………… εκτελώ …………………… 

προσέχω …………………… περιμένω …………………… 

οδηγώ …………………… γλιστρώ …………………… 

 

2.  Συμπληρώνω τα κενά των παρακάτω μετοχών με ο ή με ω και τις τονίζω: 

παρουσιάζ…ντας ανακοινών…ντας 

μιλ…ντας μπαίν…ντας 

συνοδεύ…ντας κρατ…ντας 

τρέχ…ντας πατ…ντας 

γλιστρ…ντας πραγματοποι…ντας 

 

3.  Συμπληρώνω τις προτάσεις με μετοχές που τελειώνουν σε –οντας, -ώντας, 

όπως στο παράδειγμα: 

Πέρασε από μπροστά μου, τρέχοντας με το άλογο. (τρέχω) 

Έφθασαν στο σπίτι ……………….. από το κρύο. (τρέμω) 

Όλη τη νύχτα την έβγαλα ……………….(γράφω)  

Ταλαιπωρηθήκαμε πολύ …………………από την εκδρομή. (γυρνώ) 

Ήρθε …………………. από τη χαρά του. (πετώ) 

Θα τα ξαναπούμε, μου είπε ……………… από το δρόμο. (περνώ) 

 

4. Γράφω μια ομώνυμη λέξη για καθεμία από τις παρακάτω λέξεις: 

σήκω ……………………….    αυτή ……………………….  

τοίχος ……………………. .      πάλι ……………………… 

μίλα ………………………     βόλος ……………………… 

κλείνω ………………………     κλήμα ……………………… 

σχοινί ………………………     βάζω ……………………… 

 

 


